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WO.0002.2.2024.J.W.          
 

Protokół Nr II/2024 

z obrad II sesji IX kadencji Rady Miejskiej w Otmuchowie 

w dniu 27 maja 2024 r. 

 
 Obrady II sesji IX kadencji Rady Miejskiej w Otmuchowie odbyły się w dniu 27 maja 2024 r. 

w Kinie Podzamcze w Otmuchowie ul. Rynek 7, rozpoczęły się o godz. 1100, zakończyły ok. godz. 1320. 

Obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej w Otmuchowie Pan Henryk Mamala. 

Przewodniczący otworzył obrady wypowiadając formułę o treści „Otwieram obrady II sesji Rady 

Miejskiej w dniu 27 maja 2024 r.  IX kadencji.  

 

Ad 2.  

Przy ustawowym składzie Rady - 15 radnych, w obradach udział brało 15 radnych, co stanowi 

o prawomocności obrad i podejmowanych uchwał. Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.   
 

Ad 3.  

Sekretarzem obrad została radna Bożena Skiba 

Głosowanie: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

 
 

Ad 4. 

 Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Wybór sekretarza obrad. 

4. Przedstawienie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z LXI sesji 19 kwietnia 2024 r. VIII kadencji. 

6. Przyjęcie protokołu z I sesji 7 maja 2024 r. IX kadencji. 

7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

8. Przedstawienie Raportu o Stanie Gminy Otmuchów za 2023 r. 

9. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

1) powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Otmuchowie; 

2) powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Otmuchowie; 

3) powołania Komisji Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej Rady Miejskiej 

w Otmuchowie; 

4) powołania Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i 

Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Otmuchowie; 

5) powołania Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi Rady Miejskiej w Otmuchowie; 

6) powołania Komisji Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi 

Rady Miejskiej w Otmuchowie; 

7) wyboru przewodniczących stałych komisji Rady Miejskiej w Otmuchowie; 

8) ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Otmuchów; 

9) wyborów Sołtysa i Rady Sołeckiej w Sołectwie Rysiowice; 

10) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość; 

11) zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

10. Sprawozdanie: Ocena zasobów pomocy społecznej. 

11. Zapytania i wolne wnioski. 

12. Zamknięcie obrad sesji.  

  
 

Uwag, wniosków, zapytań do porządku obrad nie zgłoszono. 
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Ad 5. 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z LXI sesji 19 kwietnia 2024 r. VIII kadencji:  

15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

 

Ad 6.   

Uwag do protokołu z I sesji IX kadencji nie zgłoszono. 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 
 

Ad 7.   

Burmistrz poinformował o spotkaniach, które odbyły się w okresie między sesjami: 7 maja br. powołałem 

zastępcę Burmistrza Panią Alinę Karnaś-Burską. W dniach 8-9 maja odbyły się spotkania z pracownikami 

urzędu oraz jednostek. Odbyłem wizyty w jednostkach. 14 maja uczestniczyliśmy w walnym zebraniu 

Subregiony Południowego, byliśmy na spotkaniu w SIM Prudnik. 15 maja odbyła się bardzo ciekawa narada 

z dyrektorami szkół i przedszkoli , zapoznaliśmy się z bieżącymi problemami. Odbyły się też obchody 

Powiatowego Dnia Strażaka. 20 maja odbyły się spotkania  SIM oraz z Prezesem „Czarnych” Otmuchów. 

W dniu 21 maja gościłem inwestorów, chcących inwestować w gminie Otmuchów w odnawialne źródła 

energii. Odbyło się też spotkanie z Marszałkiem Województwa Opolskiego, który zaprosił nowo wybranych 

wójtów i burmistrzów. 24 maja odbył się konwent wójtów i burmistrzów zwołany przez Pana Starostę, 

dotyczył współpracy na przyszłe pięć lat, dotyczy remontów dróg, transportu publicznego, inwestycji, 

w których powiat mógłby partycypować w kosztach gminy.  
 

Ad 8.  

 W imieniu Burmistrza Miasta i Gminy Otmuchów Pana Damiana Nowakowskiego, Raport o stanie 

Gminy na slajdach przedstawił Sekretarz Miasta i Gminy Otmuchów Artur Banasiak.  

Raport stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący zapytał do kiedy powinno być Studium Zagospodarowania Przestrzennego i kto je robi. 

Odpowiedziała Z-ca Kier. Wydziału Mienia Komunalnego, Geodezji i Drogownictwa P. Monika Kowalska: 

Będzie przygotowany projekt uchwały. Gmina ma obowiązek przygotować do końca 2025 r. i ten plan 

zastąpi obecnie obowiązujący. 
 

Ad 9.   

Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  
 

Przewodniczący poinformował, że na podstawie §14 Statutu Gminy Rada powołuje komisje w składzie od 

3 do 7 osób. Zaproponował ustalenie 5 osobowych składów komisji: 

- Komisji Rewizyjnej, 

- Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

- Komisji Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej 

- Komisji Oświaty, Kultury i Kultury fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej, 

- Komisji Bezpieczeństwa i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi. 
 

Innych propozycji nie zgłoszono. Przewodniczący poprosił o przegłosowanie, kto jest za przyjęciem tej 

propozycji, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu.  

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu, Rada ustaliła, 

że komisje Rady Miejskiej będą działały w składach 5 osobowych.  
 

Przewodniczący zaproponował, by głosować w jednym głosowaniu za przyjęciem zgłoszonych kandydatów 

do poszczególnych komisji  tzw. głosowanie blokiem. Zapytał, czy ktoś ma inne propozycje. Nie było. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie, kto z radnych jest za głosowaniem w jednym głosowaniu za 

przyjęciem zgłoszonych kandydatów do poszczególnych komisji -głosowanie blokiem.  

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu, Rada zdecydowała, 

że głosować będą w jednym głosowaniu za przyjęciem zgłoszonych kandydatów do poszczególnych 

składów komisji.  
 

1) powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Otmuchowie; (głosowanie jawne) 
 

Przewodniczący zaproponował kandydatury radnych: 

- Skiba Bożena – radna wyraziła zgodę na kandydowanie,  

- Kasalik Monika – radna wyraziła zgodę na kandydowanie, 
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- Kowal Bogusław – radny wyraził zgodę na kandydowanie, 

- Zięba Łukasz – radny wyraził zgodę na kandydowanie, 

- Kędzierski Grzegorz – radny wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Przewodniczący zapytał czy są inne kandydatury. Nie było. Poddał pod głosowanie zamknięcie listy 

kandydatów. W wyniku głosowania stosunkiem głosów 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu, lista 

została zamknięta.  
 

Głosowanie nad składem Komisji Rewizyjnej. 

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się – Rada podjęła uchwałę 

w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Otmuchowie; 

Uchwała Nr II/5/2024 stanowi załącznik do protokołu.  
 

2) powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Otmuchowie; 

Przewodniczący zaproponował kandydatury radnych: 

- Dyrek Mateusz – radny wyraził zgodę na kandydowanie,  

- Worek Dawid – radny wyraził zgodę na kandydowanie, 

- Kędzierski Grzegorz – radny wyraził zgodę na kandydowanie, 

- Zięba Łukasz – radny wyraził zgodę na kandydowanie, 

- Górski Zbigniew – radny wyraził zgodę na kandydowanie. 
 

Przewodniczący zapytał czy są inne kandydatury. Nie było. Poddał pod głosowanie zamknięcie listy 

kandydatów. W wyniku głosowania stosunkiem głosów 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu, lista 

została zamknięta.  
 

Głosowanie nad składem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się – Rada podjęła uchwałę 

w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Otmuchowie. 

Uchwała Nr II/6/2024 stanowi załącznik do protokołu.  

 

3) powołania Komisji Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej Rady 

Miejskiej w Otmuchowie; 
 

Przewodniczący zaproponował kandydatury radnych: 

- Szostek Przemysław – radny wyraził zgodę na kandydowanie,  

- Skiba Bożena – radna wyraziła zgodę na kandydowanie, 

- Mamala Henryk – radny wyraził zgodę na kandydowanie, 

- Rosół Paweł – radny wyraził zgodę na kandydowanie, 

- Kościuk Leszek – radny wyraził zgodę na kandydowanie. 
 

Przewodniczący zapytał czy są inne kandydatury. Nie było. Poddał pod głosowanie zamknięcie listy 

kandydatów. W wyniku głosowania stosunkiem głosów 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu, lista 

została zamknięta.  
 

Głosowanie nad składem Komisji Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej 

Rady Miejskiej w Otmuchowie. 

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się – Rada podjęła uchwałę 

w sprawie powołania Komisji Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej Rady 

Miejskiej w Otmuchowie. 

Uchwała Nr II/7/2024 stanowi załącznik do protokołu.  

 

4) powołania Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska 

i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Otmuchowie; 
 

Przewodniczący zaproponował kandydatury radnych: 

- Rosół Paweł – radny wyraził zgodę na kandydowanie,  

- Mamala Henryk – radny wyraził zgodę na kandydowanie, 

- Szostek Przemysław – radny wyraził zgodę na kandydowanie, 
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- Wąsowicz Waldemar – radny wyraził zgodę na kandydowanie, 

- Krzywak Bogusława – radna wyraziła zgodę na kandydowanie. 
 

Przewodniczący zapytał czy są inne kandydatury. Nie było. Poddał pod głosowanie zamknięcie listy 

kandydatów. W wyniku głosowania stosunkiem głosów 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu, lista 

została zamknięta.  
 

Głosowanie nad składem Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony 

Środowiska i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Otmuchowie. 

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się – Rada podjęła uchwałę 

w sprawie powołania Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska 

i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Otmuchowie 

Uchwała Nr II/8/2024 stanowi załącznik do protokołu.  

 

5) powołania Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi Rady Miejskiej w Otmuchowie; 
 

Przewodniczący zaproponował kandydatury radnych: 

- Kowal Bogusław – radny wyraził zgodę na kandydowanie,  

- Łucki Sylwester – radny wyraził zgodę na kandydowanie, 

- Górski Zbigniew – radny wyraził zgodę na kandydowanie, 

- Krzywak Bogusława– radna wyraziła zgodę na kandydowanie, 

- Worek Dawid – radny wyraził zgodę na kandydowanie. 
 

Przewodniczący zapytał czy są inne kandydatury. Nie było. Poddał pod głosowanie zamknięcie listy 

kandydatów. W wyniku głosowania stosunkiem głosów 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu, lista 

została zamknięta.  
 

Głosowanie nad składem Komisji Rolnictwa I Problemów Wsi Rady Miejskiej w Otmuchowie. 

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się – Rada podjęła uchwałę 

w sprawie powołania Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi Rady Miejskiej w Otmuchowie 

Uchwała Nr II/9/2024 stanowi załącznik do protokołu.  

 

6) powołania Komisji Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi Rady Miejskiej w Otmuchowie; 
 

Przewodniczący zaproponował kandydatury radnych: 

- Kasalik Monika – radna wyraziła zgodę na kandydowanie,  

- Dyrek Mateusz– radny wyraził zgodę na kandydowanie, 

- Łucki Sylwester – radny wyraził zgodę na kandydowanie, 

- Kościuk Leszek– radny wyraził zgodę na kandydowanie, 

- Wąsowicz Waldemar – radny wyraził zgodę na kandydowanie. 
 

Przewodniczący zapytał czy są inne kandydatury. Nie było. Poddał pod głosowanie zamknięcie listy 

kandydatów. W wyniku głosowania stosunkiem głosów 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu, lista 

została zamknięta.  
 

Głosowanie nad składem Komisji Bezpieczeństwa i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi 

Rady Miejskiej w Otmuchowie. 

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się – Rada podjęła uchwałę 

w sprawie powołania Komisji Bezpieczeństwa i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi Rady 

Miejskiej w Otmuchowie. 

Uchwała Nr II/10/2024 stanowi załącznik do protokołu.  

 

7) wyboru przewodniczących stałych komisji Rady Miejskiej w Otmuchowie; 
 

Przewodniczący zaproponował na Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Otmuchowie radną Bożenę Skibę. 
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Radna wyraziła zgodę na kandydowanie. Przewodniczący zapytał, czy są inne kandydatury. Nie było. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie zamknięcie listy: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się, lista została 

zamknięta. 

Głosowanie nad kandydaturą radnej Bożeny Skiby na Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej: 

15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu. 
 

Przewodniczący zaproponował na Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Otmuchowie radnego Dyrka Mateusza.  

Radny wyraził zgodę na kandydowanie. Przewodniczący zapytał, czy są inne kandydatury. Nie było. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie zamknięcie listy: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się, lista została 

zamknięta. 

Głosowanie nad kandydaturą radnego Dyrka Mateusza na Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu. 

 

Przewodniczący zaproponował na Przewodniczącego Komisji Planowania, Budżetu i Finansów oraz 

Działalności Gospodarczej Rady Miejskiej w Otmuchowie radnego Szostka Przemysława. 

Radny wyraził zgodę na kandydowanie. Przewodniczący zapytał, czy są inne kandydatury. Nie było. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie zamknięcie listy: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się, lista została 

zamknięta. 

Głosowanie nad kandydaturą radnego Szostka Przemysława na Przewodniczącego Komisji Planowania, 

Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej Rady Miejskiej w Otmuchowie; 

  13 za, 0 przeciw, 2 wstrzymało się od głosu (radni: Kędzierski Grzegorz, Zięba Łukasz) 

 

Przewodniczący zaproponował na Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Kultury fizycznej 

oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Otmuchowie radnego Pawła 

Rosół. 

Radny wyraził zgodę na kandydowanie. Przewodniczący zapytał, czy są inne kandydatury. Nie było. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie zamknięcie listy: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się, lista została 

zamknięta. 

Głosowanie nad kandydaturą radnego Pawła Rosół na Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury 

i Kultury fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej, 

  9 za, 6 przeciw (radni: Kędzierski Grzegorz, Kościuk Leszek, Krzywak Bogusława, 

Wąsowicz Waldemar, Worek Dawid, Zięba Łukasz), 0 wstrzymało się od głosu. 

 

Przewodniczący zaproponował na Przewodniczącego Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi Rady 

Miejskiej w Otmuchowie radnego Kowala Bogusława. 

Radny wyraził zgodę na kandydowanie. Przewodniczący zapytał, czy są inne kandydatury. Nie było. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie zamknięcie listy: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się, lista została 

zamknięta. 

Głosowanie nad kandydaturą radnego Kowala Bogusława na Przewodniczącego Komisji Rolnictwa 

i Problemów Wsi 

  13 za, 0 przeciw, 2 wstrzymało się od głosu (radni: Kędzierski Grzegorz, Worek Dawid). 

 

Przewodniczący zaproponował na Przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa Mieszkańców 

i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi Rady Miejskiej w Otmuchowie radną Kasalik Monikę. 

Radna wyraziła zgodę na kandydowanie. Przewodniczący zapytał, czy są inne kandydatury. Nie było. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie zamknięcie listy: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się, lista została 

zamknięta. 

Głosowanie nad kandydaturą radnej Kasalik Moniki na Przewodniczącą Komisji Bezpieczeństwa 

Mieszkańców i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi 

  15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu. 
 

Przewodniczący poinformował, że w związku z przeprowadzonymi jawnymi głosowaniami, odczyta treść 

uchwały w sprawie wyboru przewodniczących stałych komisji Rady Miejskiej w Otmuchowie.  

Uchwała Nr II/11/2024 stanowi załącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący zarządził 20 minutową przerwę w celu zwołania posiedzeń komisji 
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Przewodniczący wznowił po przerwie posiedzenie II sesji Rady Miejskiej w Otmuchowie w dniu 27 maja 

2024 r. Stwierdził, że przy ustawowym składzie Rady 15 radnych, w obradach sesji udział bierze 15 

radnych, co stanowi o prawomocności obrad i podejmowanych uchwał. 
 

8) ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Otmuchów; 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi, wnioski zapytania. 

Radny Zięba poinformował, że jeszcze w kampanii wyborczej komitet wyborczy Lokalny Ruch Społeczny 

zgłaszał postulat obniżenia wynagrodzenia burmistrza do 80% kwoty maksymalnej jaką przewiduje ustawa 

i składa wniosek formalny o obniżenie wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Otmuchów do 80%. 

Uważamy, że na początku kadencji nowego burmistrza, maksymalne wynagrodzenie jest za wysokie.  

Zapytał ile będzie konkretnie wynosić dodatek za wieloletnią pracę w instytucjach samorządowych. Nie jest 

podane konkretnie ile to będzie wynosiło w bieżącym roku. 

Skarbnik odpowiedział, że będzie to 17%. 

Radny Zięba zawnioskował w imieniu Ruchu Lokalny ruch Społeczny o obniżenie wynagrodzenia 

Burmistrza do 8 200 zł brutto i dodatek w wysokości 2520 zł brutto. 

Radny Kościuk poinformował, że nie chcemy być przeciw Burmistrzowi, chodzi o oszczędności dla Gminy. 

Chcemy oszczędzać i ja swoją dietę przeznaczam, dla swojej miejscowości Wójcice.  

Radny Zięba zakomunikował, że to nic personalnego i przy poprzedniej kadencji, gdy ustalano 

wynagrodzenie dla Burmistrza, również tak uważał, że maksymalna dopuszczalna kwota jaką dopuszcza 

ustawa, jest po prostu za wysoka. Jest nieproporcjonalna do wynagrodzeń pracowników, którzy naprawdę 

potrzebują podwyżek, po to, by fachowców, którzy jeszcze nam zostali w strukturach naszych jednostek 

organizacyjnych i urzędu miasta.  

Radny Wąsowicz zakomunikował, że przychyla się do słów, które padły na tej sali i w związku z tym, że jest 

to początek kadencji, w nowym miejscu pracy, wydaje mi się, że byłoby to jak najbardziej uzasadnione, 

żebyśmy nie szli na tzw. maksa. 

Burmistrz poinformował, że nie deklarował obniżenia wynagrodzenia burmistrza w swojej kampanii 

i samorządowcy parę lat do tyłu mieli dużo niższe wynagrodzenie, później przyszła podwyżka i to był 

moment, gdzie wszyscy wójtowie, burmistrzowie ustalili to wynagrodzenie wyższe, ponieważ nasza praca, 

to nie jest 8 godzin, to czas nienormowany i nie pracujemy 8 godzin, a zawsze więcej, dlatego to 

wynagrodzenie jest adekwatne, ponieważ jeżdżąc po miejscowościach z własnej kieszeni dokładamy do 

klubów, do innych rzeczy. Radny mówił, że swoją dietę będzie przekazywał, to bardzo szczytny cel. Znam 

takiego radnego z Gminy Otmuchów, to Pan Czapiga, który od samego początku pełną swoja dietę 

przekazywał na przedszkole i z tego powodu nie robił nagłośnienia, z własnej woli, dopiero potem media 

wynalazły to. Dlatego zachęcam radnych, że jeżeli chcą pomagać, to niech pomagają, ale proszę pamiętać, 

że państwo nie powinniście tego traktować jak wynagrodzenie, tylko gdy idziecie na jakąś imprezę, to z tych 

pieniędzy kupujecie piłkę itp.  Będąc Starostą, tak właśnie się dokładałem, tu 300 zł, tam 500 zł. To nie szło 

z budżetu starostwa, tylko z mojej kieszeni. Dlatego to wynagrodzenie było większe. Czy to Starosta, czy 

Burmistrz, zawsze tych imprez do obejścia ma dużo.  Dlatego jestem za tym, żeby to wynagrodzenie 

utrzymać tak, jak to zostało odczytane przez przewodniczącego.  

Przewodniczący poinformował, że przygotowanie tego projektu jest takie, bo poprzedni Burmistrz też 

pobierał takie wynagrodzenie. Środki są zaplanowane w budżecie, a nic się nie stało takiego między 

marcem-kwietniem, a majem, że się okazało, że jest mniej pracy dla nowego Burmistrza. Sekretarz 

prezentował dane o dochodach gminy, owszem, dochody rosły, ale była tez tak kolumna, gdzie zadłużenie 

gminy rosło, co wytknęło też RIO w swojej opinii. To tak nie jest, że nowy Burmistrz nie ma doświadczenia 

samorządowego, bo był Wice Starostą  
 

Glosowanie nad wnioskiem radnego Zięby: 6 za, 9 przeciw (radni: Dyrek Mateusz, Górski Zbigniew,  

Kasalik Monika, Kowal Bogusław, Łucki Sylwester, Mamala Henryk, Rosół Paweł, Skiba Bożena, Szostek 

Przemysław), 0 wstrzymało się od głosu. 
 

Wniosek został odrzucony. 
 

Komisje: Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; Oświaty Kultury i Kultury 

Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej; Rolnictwa i Problemów Wsi; 

Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi - przedstawiły pozytywne 

opinie do powyższego projektu uchwały.  
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Głosowanie za przyjęciem uchwały w niezmienionej formie:  

 

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 9 za, 6 przeciw, 0 wstrzymało się – Rada podjęła uchwałę 

w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Otmuchów. 

Uchwała Nr II/12/2024 stanowi załącznik do protokołu.  

 

9) wyborów Sołtysa i Rady Sołeckiej w Sołectwie Rysiowice; 
 

Komisje: Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; Oświaty Kultury i Kultury 

Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej; Rolnictwa i Problemów Wsi; 

Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi - przedstawiły pozytywne 

opinie do powyższego projektu uchwały. Uwag, wniosków, zapytań – nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

 

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się – Rada podjęła 

uchwałę w sprawie wyborów Sołtysa i Rady Sołeckiej w Sołectwie Rysiowice. 

Uchwała Nr II/13/2024 stanowi załącznik do protokołu.  
 

10) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość; 
 

Komisje: Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; Oświaty Kultury i Kultury 

Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej; Rolnictwa i Problemów Wsi; 

Radny/a ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ SIĘ 

Dyrek Mateusz x   

Górski Zbigniew x   

Kasalik Monika x   

Kędzierski Grzegorz  x  

Kościuk Leszek  x  

Kowal Bogusław x   

Krzywak Bogusława  x  

Łucki Sylwester x   

Mamala Henryk x   

Rosół Paweł x   

Skiba Bożena x   

Szostek Przemysław x   

Wąsowicz Waldemar  x  

Worek Dawid  x  

Zięba Łukasz  x  

Radny/a ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ SIĘ 

Dyrek Mateusz x   

Górski Zbigniew x   

Kasalik Monika x   

Kędzierski Grzegorz x   

Kościuk Leszek x   

Kowal Bogusław x   

Krzywak Bogusława x   

Łucki Sylwester x   

Mamala Henryk x   

Rosół Paweł x   

Skiba Bożena x   

Szostek Przemysław x   

Wąsowicz Waldemar x   

Worek Dawid x   

Zięba Łukasz x   
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Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi - przedstawiły pozytywne 

opinie do powyższego projektu uchwały. Uwag, wniosków, zapytań – nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

 

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się – Rada podjęła 

uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy, której przedmiotem jest ta 

sama nieruchomość. 

Uchwała Nr II/14/2024 stanowi załącznik do protokołu.  
 

11) zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 
 

Skarbnik wyjaśnił, że chodzi tu o zabytkowy kościół w Kałkowie. Zadanie jest w budżecie, natomiast nie 

znalazło się w wieloletniej prognozie finansowej. W związku z tym, że wydział zamówień publicznych 

zadnie chciałby kontynuować. Drugi punkt, zmiana wysokości dochodów i wydatków, wynika to z dotacji 

celowej na wybory samorządowe, dożywianie, z tytułu akcyzy, z tytułu karty dużej rodziny  i dwa 

zarządzenia dotyczące funduszu pomocy obywatelom Ukrainy. 
 

Komisje: Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; Oświaty Kultury i Kultury 

Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej; Rolnictwa i Problemów Wsi; 

Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi - przedstawiły pozytywne 

opinie do powyższego projektu uchwały.  
 

Radny Zięba poprosił, o używanie spacji przy kwotach i podpisywanie uzasadnienia. 
 

Głosowanie: 

Radny/a ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ SIĘ 

Dyrek Mateusz x   

Górski Zbigniew x   

Kasalik Monika x   

Kędzierski Grzegorz x   

Kościuk Leszek x   

Kowal Bogusław x   

Krzywak Bogusława x   

Łucki Sylwester x   

Mamala Henryk x   

Rosół Paweł x   

Skiba Bożena x   

Szostek Przemysław x   

Wąsowicz Waldemar x   

Worek Dawid x   

Zięba Łukasz x   

Radny/a ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ SIĘ 

Dyrek Mateusz x   

Górski Zbigniew x   

Kasalik Monika x   

Kędzierski Grzegorz x   

Kościuk Leszek x   

Kowal Bogusław x   

Krzywak Bogusława x   

Łucki Sylwester x   

Mamala Henryk x   

Rosół Paweł x   

Skiba Bożena x   

Szostek Przemysław x   

Wąsowicz Waldemar x   

Worek Dawid x   

Zięba Łukasz x   
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W wyniku głosowania stosunkiem głosów 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się – Rada podjęła 

uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

Uchwała Nr II/15/2024 stanowi załącznik do protokołu.  
 

Ad 10. 

 Sprawozdanie: Ocena zasobów pomocy społecznej. 
 

Sprawozdanie zreferowała Kier. Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Otmuchowie Pani 

Agnieszka Majcher. Omówiła główne zagadnienia. Mówiła o zatrudnieniu w jednostce, o ilości 

pracowników obsługi administracyjnej i opiekuńczej.  

Burmistrz poprosił o odpowiedź, czy jest dobrze, czy źle.  

Kier. M-GOPS odpowiedziała, że nie jest źle. 

Radny Mamala zauważył, że na str. 24 sprawozdania jest „brak problemów”, a wydajemy pieniądze. Ocena  

na końcu: z czym mamy problem? Czym należałoby się zająć? Jakie mamy podjąć uchwały. To, że ośrodek 

współdziała z Policją, my wiemy, natomiast interesują nas problemy, bo po to wystartowaliśmy jako radni, 

by je rozwiązywać.  

Radny Zięba zapytał, czy mamy przypadki skrajnej biedy. Czy są budynki wyeksploatowane, gdzie 

mieszkają  dzieci. Czy jest konieczność pochylenia się nad tym. Czy jest jakiś palący problem, który 

należałoby szybko rozwiązać.  

Kier. M-GOPS odpowiedziała, że takie problemy rozwiązywane są na bieżąco. Największym problemem 

teraz jest zabezpieczanie dzieci, które w niedługim czasie mogą trafić do placówek opiekuńczo 

wychowawczych. Pracują asystenci, pracownicy socjalni, natomiast nie mamy takich sygnałów, że gdzieś 

jest biednie i z tego powodu zostaną odebrane dzieci, bo dzieci z powodu biedy nie mogą być odebrane, 

a tylko z powodu niewydolności rodziców. Jeżeli są takie sygnały, to staramy się interweniować i wesprzeć 

każdego, który tego potrzebuje, czy transportu do szpitala, to staramy się pomagać, nie mamy takich 

sygnałów, że ktoś jest w skrajnej biedzie i nie otrzymał pomocy. Staramy się na bieżąco umieszczać 

potrzebujących w schronisku, w dotarciu do szpitala, do placówek, które takim podopiecznym się zajmą, 

również do DPS. Z własnego wniosku umieszczamy ludzi w domach pomocy społecznej, nie koniecznie za 

ich zgodą, czyli jeżeli jest taka sytuacja, że ktoś wymaga wsparcia, nie ma osób najbliższych, nie ma 

środków, jest umieszczany w instytucji. Jeżeli takie sytuacje będą to proszę Państwa o poinformowanie 

ośrodka, jeśli zauważą Państwo coś niepokojącego.  

Radna Krzywak zauważyła, że chodziło tu chyba radnemu o szerszy temat ubóstwa, nie żeby zabierać dzieci 

do domu dziecka, tylko, czy  jest jakiś budynek, który wymaga remontu, dzieciom pomóc w wychowaniu,  

czyste ubóstwo w rodzinie. Czy jest jakiś budynek, który wymaga poprawy socjalnej dla rodziny. Zapytała, 

czy jest taka rodzina. . 

Kier. M-GOPS odpowiedziała przecząco. 
 

Komisje: Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; Oświaty Kultury i Kultury 

Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej; Rolnictwa i Problemów Wsi; 

Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi - przedstawiły pozytywne 

opinie do powyższego Sprawozdania. 

Głosowanie: 

Radny/a ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ SIĘ 

Dyrek Mateusz x   

Górski Zbigniew x   

Kasalik Monika x   

Kędzierski Grzegorz x   

Kościuk Leszek x   

Kowal Bogusław x   

Krzywak Bogusława x   

Łucki Sylwester x   

Mamala Henryk x   

Rosół Paweł x   

Skiba Bożena x   

Szostek Przemysław x   

Wąsowicz Waldemar x   
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W wyniku głosowania stosunkiem głosów 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się – Rada przyjęła 

Sprawozdanie: Ocena zasobów pomocy społecznej. 

Przewodniczący poprosił Sekretarza, aby przekazać kierownikom, by przy kolejnych sprawozdaniach 

w podsumowaniu  podawać co należałoby zrobić i aby były one czytelne.  
 

Ad 11. 
 

Przewodniczący odczytał pismo informujące o powstaniu klubu radnych pod nazwą RAZEM DLA GMINY 

OTMUCHÓW, liczba radnych ośmiu, sygnatariuszami są radni: Szostek Przemysław – przewodniczący 

klubu, Dyrek Mateusz, Kasalik Monika, Kowal Bogusław, Skiba Bożena, Mamala Henryk, Łucki Sylwester, 

Rosół Paweł. Przewodniczący zaprosił wszystkich tych radnych, którzy szli do wyborów z myślą 

o dokonaniu zmian. Dodał, że nie jest to klub partyjny i zaprasza innych radnych.  

Radny Zięba zapytał, czy na skrzynki e-mail można dostawać projekty protokołów. 

Przewodniczący poinformował, że nie powinno być żadnych przeszkód.  

Burmistrz zapytał, czy radni chcieliby przenieść sesje do Ratusza, do Sali narad.  

Radny Zięba zapytał, że schody do Ratusza nie będą przeszkodą dla niepełnosprawnych i czy my, Rada 

Miejska nie utrudni dostępu ludziom o różnym stopniu niepełnosprawności.  

Burmistrz odpowiedział, że to racja, nie ma możliwości, by usprawnić wejście osobom niepełnosprawnym, 

ale jak popatrzymy ile osób mamy na sali, to fizycznie mieszkańcy nie przychodzą, ale wiem, że transmisje 

on-line są oglądane. To rozumiem, że jest Państwa zgoda, żeby przenieść sesje do Ratusza. Drugie pytanie, 

pośrednio związane z tym, o co radny pytał, na przykładzie innych gmin i powiatu, tam radni zostali 

wyposażeni w tablety i program e-sesja i to oprogramowanie funkcjonuje w całym kraju. Na tym tablecie też 

się głosuje, czyli nie ma tych pilocików. Tam wszystko widać. W tym tablecie dostajecie Państwo wszystkie 

materiały, które wychodzą na sesje w formie elektronicznej w PDF, dzięki czemu oszczędzamy na papierze, 

na tonerach. Wszystko jest w pamięci, sesje rok czy dwa do tyłu i wszystko jest dostępne, więc nie trzeba 

gromadzić w domu segregatorów i szukać, więc jeżeli Państwo wyrazicie zgodę, to Skarbnik będzie szukał 

środków, żeby wyposażyć radę w takie właśnie narzędzia i to jest już na całą 5 letnią kadencję.  

Radny Zięba poinformował, że wnioskował 5 lat temu o cyfryzację. System teczek, to swego rodzaju 

archaizm, z którego trzeba szybko uciekać. Sama dostawa materiałów przez pracownika urzędu, to czas 

i pieniądze. Niestety, osoby, które mniej sprawnie posługują się urządzeniami cyfrowymi, będą musiały 

przejść stosowne szkolenie i jestem jak najbardziej za.  

Burmistrz dodał, że obsługa tych urządzeń jest prosta, nawet dla osób, które nigdy w życiu nie korzystały 

z tableta i posiadają telefony komórkowe zwykłe, nie smartfony, to kwestia 15 minut i będą wiedzieć. 

Przyciski są bardzo duże. Polecam, bo to nowa kadencja, pójdźmy z nową technologia do przodu.  

Radny Zięba zapytał, czy strefa przygraniczna Gminy Otmuchów w przypadku południowych miejscowości, 

gdzie mieszka część radnych, zdadzą egzamin.  

Burmistrz zakomunikował, że będzie chciał, by te tablety wszystkie mają WiFi i były wyposażone w kartę 

SIM z internatem.  

Radny Zięba zauważył, że nawet z kartą SIM miejscowości takie jak Jarnołtów, Łąka, brak zasięgu. 

Burmistrz dodał, że w Otmuchowie, na sesji wszystko będzie działać, a w domu, gdy się ma WiFi, to nie 

będzie problemu, ale gdy nie ma WiFi to może być problem. 
 

Ad 12. 

Przewodniczący poinformował, że wobec wyczerpania porządku obrad, zamyka sesję wypowiadając 

formułę o treści:  

„Zamykam obrady II sesji Rady Miejskiej w Otmuchowie, w dniu 27 maja 2024 r.” 

 

Sekretarz obrad: Skiba Bożena 
 

Protokołowała J. Wiktorowska 

 

                                                                                              Przewodniczący Rady 

 

                                            Henryk Mamala 

 

Worek Dawid x   

Zięba Łukasz x   


